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Dr. Affef Ben Mansour Paris Bar [email protected] (+33) 6 69 40 34 60 Dr. Ben Mansour’s practice focuses on public international law, European law, international investment arbitration and commercial arbitration. She advises clients at all stages of the arbitral process, from providing strategic and pre-contentious advices, to making applications for urgent or interim relief, the conduct of arbitral proceedings under a variety of rules (e.g. ICSID, UNCITRAL, ICC, SCC, OHADA), and of post-award proceedings. Dr. Ben Mansour sits also as arbitrator and is a member of the ICC International Court of Arbitration (Tunisia). She is also member of the CRCICA, the OHADA and the Tashkent International Arbitration Centre panels of arbitrators. Prior to practicing as an independent counsel and arbitrator, she spent several years within the public international law and arbitration department of a major international law firm in Paris. She has also been a teaching researcher at Paris Ouest Nanterre La Defense University, where she completed a Doctorate in Public International Law, with honors in 2009 and a DEA in Law of International and European Economic Relations, with honors in 2000 from Paris Ouest Nanterre La Défense University. In 2014, she was admitted by the French National Council of Universities (Conseil National des Universités) as qualified for the position of Adjunct Professor. Dr. Ben Mansour continues her research and teaching activities as an Associate Researcher of the CEDIN (Public International Law Center of Paris Ouest Nanterre La Defense University) and a member of the French Society of International Law and the French Branch of the International Law Association. She published her thesis on The Implementation of International Judgments and Awards of International Tribunals in 2011. She also regularly publishes on public international law, European law and gives lectures on various topics related to public international law, European law and international arbitration. Dr. Ben Mansour has been elected member to Arbitral Women Board in June 2018. Dr. Ben Mansour is a member of the Paris Bar. Her working languages are French (native), Arabic and English. She also reads and understands documents in Spanish and Italian.



*** RECENT EXPERIENCE • • • •



Advice to a German company in an ICC arbitration regarding a wrongful termination of a distribution agreement; Advice to a Kazakh company on the annulment of an ICC award; Pre-contentious advice to a Macedonian company in a dispute against a Turkish company; Sole arbitrator in an ICC arbitration opposing one French company to a foreign company from
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• • • • • • • • • • • • • • •



the Middle East; Counsel to a Congolese company in an OHADA commercial arbitration regarding an alleged wrongful termination of a transportation agreement; Counsel to Latvian Claimants in an SCC commercial arbitration on post-purchase issues with respect to the sale of an insurance company and the application of European directives (pending); Advising an individual in a complex ICC contract and fraud claim against eight defendants; Counsel to an African State in an ICSID arbitration brought by an investor with respect to an alleged expropriation and denial of justice; Counsel to an European State in an ICSID arbitration brought by a British investor with respect to an alleged financial investment – Intra-EU BIT claim; Member of the team which represented the Arab Republic of Egypt in an ICSID arbitration under the US-Egypt bilateral investment treaty brought by H&H Enterprises Investments relating to an investment in an Egyptian resort; Member of the team which represented the Arab Republic of Egypt in an ICSID arbitration under the Spain-Egypt bilateral investment treaty brought by Union Fenosa relating to an investment in a LNG Plant; Member of the team which represented France in an ICSID arbitration initiated by a Turkish national relating to intellectual property; Member of the team which represented Iraq in an inter-States arbitration conducted under the ICC Rules with respect to oil issues; Member of the team which represented the Russian Federation in three parallel UNCITRAL arbitrations commenced by one Isle of Man and two Cypriot companies, in their capacities as former majority shareholders of Yukos Oil Company; Member of the team which represented the Russian Federation in two UNCITRAL arbitrations commenced by Yukos Capital S.a.r.l. and Luxtona Limited, each former subsidiaries of Yukos Oil Company; Advice to the Istituto per le Opere di Religione (the Vatican State financial institution) on immunity matters; Advice to a State (Middle East) in drafting its model Bilateral investment treaty; Advice to the Republic of Argentina on the ITLOS’ proceedings and the effect of interim measures; Advice on procedural issues before the European Court of Human Rights.



TEACHING EXPERIENCE Teaching - Researcher at the Center of International of the University Paris Ouest Nanterre La Défense since 2001. Visiting Professor at the Institut Catholique de Lille, University Paris 13 – Villetaneuse and University Paris 12 – Evry on various topics of public international law and international arbitration: Sources of Public International Law, Settlement of International Economic Disputes (Investment Arbitration – WTO, MERCOSUR and NAFTA Settlement of Disputes Mechanisms – Iran-United States Claims Tribunal); Investment Law in Emerging Countries; Enforcement of Arbitral Awards; French Constitutional Law, European Protection of Human Rights, Introduction to the institutions of the European Union. EDUCATION University Paris Ouest Nanterre La Défense, Doctorate in International Law with distinction (mention très honorable avec proposition pour prix de thèse et subvention pour publication) 2001-2009. Thesis supervised by Professor Alain Pellet : “The Implementation of International Judgments and Awards of International Tribunals” (« La mise en œuvre des arrêts et des sentences des juridictions internationales »). University Paris Ouest Nanterre La Défense, DEA in Law of International and Community Economic
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Relations with distinction (D.E.A de droit des relations économiques internationales et communautaires) 1999-2000. University Paris Ouest Nanterre La Défense, Master in Public International Law with distinction (Maîtrise de droit international public) 1998-1999. PUBLICATIONS LIST • • • • • •



• •



• • • • • • •



LA MISE EN ŒUVRE DES ARRETS ET DES SENTENCES DES JURIDICTIONS INTERNATIONALES, (The Implementation of International Judgments and Awards of International Tribunals), Larcier (2011). La convention de 1997 sur l’utilisation des fleuves à des fins autres que la navigation (The 1997 Convention on the Use of Rivers for Purposes Other Than Navigation), in ACTUALITES SUR LE DROIT DES FLEUVES INTERNATIONAUX, Pedone (2010). Circumstances Precluding Wrongfulness in the ILC Articles on State Responsibility: Consent, in James Crawford, Alain Pellet and Simon Olleson (eds.), THE LAW OF INTERNATIONAL RESPONSIBILITY, Oxford University Press (2010). Procedural Developments at the International Court of Justice, The Law and Practice of International Courts and Tribunals, Volume 8 (2009) (with Daniel Müller). L’arrêt de la C.I.J. du 12 juin 2005 dans l’affaire du différend frontalier Bénin/Niger (The judgment of the I.C.J. of June 12, 2005 in the Frontier Dispute Benin/Niger), Annuaire africain de droit international, Volume 13 (2007). Le territoire communautaire comme élément constitutif de l’Union européenne (Community Territory As a Component of the European Union), in Myriam Benlolo-Carabot, Eglantine Cujo and Ulas Candas (eds.), UNION EUROPEENNE ET LE DROIT INTERNATIONAL, LIBER AMICORUM IN HONOUR OF PROFESSOR PATRICK DAILLIER, Pedone (2012). La participation des Etats arabes à l’élaboration du droit international social (The Participation of Arab States in the Making of Social International Law), in Jean-Marc Thouvenin (ed.), DROIT INTERNATIONAL SOCIAL, Bruylant (2013). Un processus inédit: l’arrêt pilote de la Cour européenne des droits de l’homme (A New Process : Pilot Judgment of the European Court of Human Rights), in Laurence Sinopoli and Ismaël Omarjee (eds.), LES ACTIONS EN JUSTICE AU-DELA DE L’INTERET PERSONNEL, Dalloz (2014). Biography of Professor Pierre-Yves Ghebali in la Galerie des internationalistes de la Société française de droit international (Internationalists’ Gallery of the French Society of International Law) (2014) (http://www.sfdi.org/internationalistes/ghebali/). Commentary of the Judgment of the Council of State (Conseil d’Etat) on Navigator case, in A. Pellet et A. Miron (eds), LES GRANDS ARRETS DE LA JURISPRUDENCE FRANÇAISE DE DROIT INTERNATIONAL PUBLIC, Dalloz (2015). La reconnaissance et l’exécution des sentences arbitrales d’investissement (The Recognition and Execution of Investment Arbitral Awards), in Charles Leben (ed.), L’AVENIR DES TRAITES DE PROTECTION DES INVESTISSEMENTS, Pedone (2015). Biography of Professor Habib Slim in la Galerie des internationalistes de la Société française de droit international (Internationalists’ Gallery of the French Society of International Law) (2016) (http://www.sfdi.org/internationalistes/slim/). Reconnaissance : Ils en ont une énorme envie!, in DICTIONNAIRE DES IDEES REÇUES EN DROIT INTERNATIONAL, Pedone (2017). Commentary of Articles 67, 68, 69 and 70 of the ICSID Convention, forthcoming. Coordinator of the Investment Arbitration Section of Jus Mundi online database : https://www.jusmundi.com



3



SPEAKING ENGAGEMENT LIST • • • • • • • • • • • •



La convention de 1997 sur l’utilisation des fleuves à des fins autres que la navigation (The 1997 Convention on the Use of Rivers for Purposes Other Than Navigation), at the Romanian Embassy in Paris (2008). Being an International Arbitration Lawyer, at the University Paris Ouest Nanterre La Défense (2016). Convergences vers un modèle commun des règlements d’arbitrage (Convergences Towards a Common Model of Arbitration Rules), at University Paris Ouest Nanterre La Défense (2017). Implementation and Enforcement of Investment Arbitral Awards, XIII Winter Courses of the CEDIN, Belo Horizonte, Brazil. Execution Issues of International Awards and Judgments on Frontier Disputes in Africa, Colloquium organized by Africa Union and Institut Afrique Monde, in Paris on November 9, 2017. Proving Moral Damages in International Arbitration, 6th ICC MENA Conference, 6-8 May 2018. Amendments of ICSID Rules and Regulations, 1rst Nanterre International Law Summer School, 29 June 2018. International Arbitration Post-Award Phase, Keynote at the ICC YAF, ICC YAF: Nuts and Bolts of Arab Arbitration: The Finality and Enforceability of Arbitral Awards in the Arab Region, 20 September 2018, Beirut (Lebanon). Maritime Disputes in North Africa, African Academy of International Law Practice Conference on The litigation of African maritime areas: challenges, challenges and strategies, 12 October 2018. Euro-Med Community of Arbitration - Panel IV. ISDS - Current issues and potential for reforms, 19 November 2018, Madrid, Spain. The Role of Counsel in International Arbitration Proceedings, CIARB Conference on The Effectiveness of Commercial Arbitration in Ukraine: A Practical Insight on Institutional and Ad Hoc Arbitral Proceedings, 16 May 2019, Kyiv, Ukraine. Moderator – Panel on Recent Issues in International Arbitration in the Maghreb - ICC Conference : Journée Maghrébine de l’arbitrage international, 14 June 2019, Tunis, Tunisia.
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Affef BEN MANSOUR Docteur en droit public Avocate au Barreau de Paris 27, rue Tronchet 75008 Paris



[email protected] 0033 6 69 40 34 60



Madame Affef Ben Mansour exerce en tant qu’avocate au Barreau de Paris. Elle conseille et représente ses clients dans des arbitrages internationaux commerciaux ou d’investissement. Elle siège également comme arbitre. Elle est membre de la Cour d’arbitrage de la CCI (Tunisie) et fait partie du panel d’arbitres du Centre du Caire pour l’Arbitrage Commercial International (CRCICA en anglais), de la Cour Commune de Justice et d’Arbitrage (OHADA) et du Centre d’arbitrage international de Tachkent (TIAC). Affef Ben Mansour est titulaire d’un doctorat en droit public (droit international public) et d’un DEA en droit des relations économiques internationales et européennes de l’Université Paris Nanterre. En 2014, Affef Ben Mansour a été qualifiée par le Conseil National des Universités aux fonctions de maître de conférences. Sa thèse sur La mise en œuvre des arrêts et des sentences des juridictions internationales a été publiée en 2011 aux éditions Larcier. Affef Ben Mansour est depuis 2001 chercheur-associée au CEDIN (Centre de droit international de l’université Paris Nanterre). Elle enseigne le droit international public, le droit du commerce international et le droit international de l’investissement dans différentes universités françaises depuis 2001 et publie régulièrement sur des sujets relatifs au droit international public. Elle enseigne également l’arbitrage commercial international à la Haute Ecole des Avocats Conseils de la Cour d’Appel de Versailles. Affef Ben Mansour est membre de la Société française de droit international et de la branche française de l’International Law Association. Elle a récemment été élue au conseil d’administration d’Arbitral Women pour un mandat de trois ans. Ses langues de travail sont le français, l’arabe et l’anglais. Elle lit et comprend également l’italien et l’espagnol. ***



EXPERIENCES RECENTES • • • • • • • • • • • • • •



• • • •
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Conseil d’une société allemande dans un arbitrage CCI relatif à la rupture abusive d’un contrat de distribution ; Consultation pour une société kazakh en vue de l’annulation d’une sentence arbitrale CCI ; Consultation pré-contentieuse pour une société macédonienne sur un différend qui l’oppose à une société turque ; Conseil d’un Etat balte dans un arbitrage CIRDI introduit par une personne physique sur un différend relatif à des questions bancaires. Conseil d’un Etat d’Afrique du Nord sur des questions relatives à un arbitrage CIRDI. Conseil d’une personne physique dans un arbitrage CCI complexe. L’arbitrage est introduit contre 8 défendeurs. Conseil d’une société congolaise dans un arbitrage commercial sous l’égide de la CCJA. Conseil de plusieurs demandeurs dans un arbitrage CCS sur la fixation du prix de vente d’une société d’assurance lettone. Conseil de la République arabe d’Egypte dans un arbitrage CIRDI introduit par une société américaine H&H Enterprises Investments relatif au développement d’un complexe touristique. Conseil de la République arabe d’Egypte dans un arbitrage CIRDI introduit par une société espagnole sur le fondement du Traité bilatéral d’investissement entre l’Espagne et l’Egypte et relatif à une usine de liquéfaction de gaz naturel. Conseil de la France dans un arbitrage CIRDI introduit par une personne physique de nationalité turque au sujet d’un différend relatif à la violation alléguée de droits de propriété intellectuelle. Conseil de l’Irak dans un arbitrage interétatique régi par les Règles CCI au sujet d’un différend pétrolier. Arbitre unique dans un arbitrage CCI mené en Anglais entre une compagnie française et une société d’un pays du proche-orient. Membre de l’équipe qui a représenté la Fédération de Russie dans trois arbitrages parallèles en vertu du Règlement d’arbitrage de la CNUDCI introduits par une société de l’Ile de Man, et deux sociétés chypriotes en qualité d’actionnaires de Yukos Oil Company. Membre de l’équipe qui a représenté la Fédération de Russie dans deux arbitrages parallèles en vertu du Règlement d’arbitrage de la CNUDCI introduits par deux anciennes filiales de Yukos Capital Limited. Conseil à l’Istituto per le Opere di Religione (Institution financière du Vatican) sur des questions d’immunité. Conseil à un Etat (Moyen-Orient) dans la rédaction de son modèle de traité bilatéral d’investissement. Conseil à l’Argentine sur les procédures relatives aux mesures conservatoires devant le Tribunal international du droit de la mer et les effets des décisions ordonnant des mesures conservatoires.



BIBLIOGRAPHIE • • • • • •



• • • • • • • • •



LA MISE EN ŒUVRE DES ARRETS ET DES SENTENCES DES JURIDICTIONS INTERNATIONALES, Larcier (2011). La convention de 1997 sur l’utilisation des fleuves à des fins autres que la navigation, in ACTUALITES SUR LE DROIT DES FLEUVES INTERNATIONAUX, Pedone (2010). Circumstances Precluding Wrongfulness in the ILC Articles on State Responsibility: Consent, in James Crawford, Alain Pellet and Simon Olleson (dir.), THE LAW OF INTERNATIONAL RESPONSIBILITY, Oxford University Press (2010). Procedural Developments at the International Court of Justice, The Law and Practice of International Courts and Tribunals, Volume 8 (2009) (avec Daniel Müller). L’arrêt de la C.I.J. du 12 juin 2005 dans l’affaire du différend frontalier Bénin/Niger, Annuaire africain de droit international, Volume 13 (2007). Le territoire communautaire comme élément constitutif de l’Union européenne in Myriam Benlolo-Carabot, Eglantine Cujo and Ulas Candas (dir.), UNION EUROPEENNE ET LE DROIT INTERNATIONAL, LIBER AMICORUM IN HONOUR OF PROFESSOR PATRICK DAILLIER, Pedone (2012). La participation des Etats arabes à l’élaboration du droit international social, in Jean-Marc Thouvenin (dir.), DROIT INTERNATIONAL SOCIAL, Bruylant (2013). Un processus inédit: l’arrêt pilote de la Cour européenne des droits de l’homme, in Laurence Sinopoli and Ismaël Omarjee (dir.), LES ACTIONS EN JUSTICE AU-DELA DE L’INTERET PERSONNEL, Dalloz (2014). Biographie du Professeur Pierre-Yves Ghebali in la Galerie des internationalistes de la Société française de droit international (2014) (http://www.sfdi.org/internationalistes/ghebali/). Commentaire de l’arrêt du Conseil d’Etat Navigator, in A. Pellet et A. Miron (dir.), LES GRANDS ARRETS DE LA JURISPRUDENCE FRANÇAISE DE DROIT INTERNATIONAL PUBLIC, Dalloz (2015). La reconnaissance et l’exécution des sentences arbitrales d’investissement, in Charles Leben (dir.), L’AVENIR DES TRAITES DE PROTECTION DES INVESTISSEMENTS, Pedone (2015). Biographie du Professeur Habib Slim in la Galerie des internationalistes de la Société française de droit international (2016) (http://www.sfdi.org/internationalistes/slim/). Reconnaissance : Ils en ont une énorme envie!, in DICTIONNAIRE DES IDEES REÇUES EN DROIT INTERNATIONAL, Pedone (2017). Commentaire des Articles 67, 68, 69 and de la Convention de Washington, en cours. Coordinatrice de la section relative à l’arbitrage d’investissement de la base de données en ligne Jus Mundi (https://www.jusmundi.com).



CONFERENCES • • • •



La convention de 1997 sur l’utilisation des fleuves à des fins autres que la navigation, Ambassade de la Roumanie à Paris (2008). Being an International Arbitration Lawyer, Université Paris Ouest Nanterre La Défense (2016). Convergences vers un modèle commun des règlements d’arbitrage, Université Paris Ouest Nanterre La Défense (2017). Implementation and Enforcement of Investment Arbitral Awards, XIII Winter Courses of 3



• • • • • •



the CEDIN, Belo Horizonte, Brazil (2017). Problèmes d’exécution des sentences et décisions internationales relatives aux différends territoriaux en Afrique, Colloque organisé par l’Union Africaine et l’Institut Afrique Monde, Paris (2017). Proving your claim in international arbitration, 6th ICC MENA Conference, Dubaï, 8 mai 2018. Exécution et recours contre les sentences arbitrales dans le monde arabe, ICC YAF Conférence, Beyrouth, 20 septembre 2018. Réforme du mécanisme de règlement des différends entre investisseurs et Etats – Perspectives de la région MENA, Madrid, 17-18 novembre 2018. The Role of Counsel in International Arbitration Proceedings, Conférence organisée par le CIARB sur The Effectiveness of Commercial Arbitration in Ukraine: A Practical Insight on Institutional and Ad Hoc Arbitral Proceedings, 16 Mai 2019, Kiev, Ukraine. Modératrice d’un panel sur les spécificités de l’arbitrage international au Maghreb : Défis et problématiques actuels. Conférence de la CCI : Journée Maghrébine de l’arbitrage international, 14 Juin 2019, Tunis, Tunisie.



ENSEIGNEMENT Madame Affef Ben Mansour est qualifiée par le Conseil National des Universités aux fonctions de Maître de conférences. Elle enseigne depuis 2001 dans différentes universités françaises, notamment le droit international public, le droit constitutionnel, les effets des sentences arbitrales, droit européen (université Paris Nanterre); Protection des droits de l’homme (Institut Catholique de Lille); droit du contentieux économique international et droit des investissements dans les pays émergents (Université Paris 13 – Villetaneuse); droit international public (Université d’Evry); arbitrage commercial international (Haute Ecole des Avocats Conseils – Viroflay). FORMATION Université Paris Ouest Nanterre La Défense, doctorat en droit public, mention très honorable avec proposition pour prix de thèse et subvention pour publication - Université Paris Ouest Nanterre La Défense (janvier 2001-2009) - Sous la direction du Professeur A. Pellet sur « La mise en œuvre par l’Etat des arrêts et des sentences des juridictions internationales ». Université Paris Ouest Nanterre La Défense, D.E.A de droit des relations économiques internationales et communautaires, avec mention, 1999-2000. Université Paris Ouest Nanterre La Défense, Maîtrise en droit international public, avec mention, 1998-1999.
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اﻟﺪﻛﺘﻮرة ﻋﻔﺎف ﺑﻦ ﻣﻨﺼﻮر ﻣﺤﺎﻣﯿﺔ  -راﺑﻄﺔ اﻟﻤﺤﺎﻣﯿﻦ ﻓﻲ ﺑﺎرﯾﺲ [email protected] +33 6 69 40 34 60



اﻹﻗﺎﻣﺔ – ﺑﺎرﯾﺲ اﻟﺠﻨﺴﯿﺔ ﺗﻮﻧﺴﯿﺔ و ﻓﺮﻧﺴﯿﺔ



اﻟﺪﻛﺘﻮرة ﻋﻔﺎف ﺑﻦ ﻣﻨﺼﻮر ﻣﺤﺎﻣﯿﺔ ﻓﻲ اﻟﻘﺎﻧﻮن اﻟﺪوﻟﻲ اﻟﻌﺎم وﻓﻲ اﻟﺘﺤﻜﯿﻢ اﻟﺪوﻟﻲ ﻟﻼﺳﺘﺜﻤﺎر ،ﻣﺤﻜﻤﺔ دوﻟﯿﺔ ﻣﺴﺘﻘﻠﺔ وأﺳﺘﺎذة ﻓﻲ ﺟﺎﻣﻌﺎت ﺑﺎرﯾﺲ. ﻗﺪ ﺷﺎرﻛﺖ ﻓﻲ ﺗﻤﺜﯿﻞ ﻋﻤﻼء ،ﺑﻤﺎ ﻓﻲ ذﻟﻚ دول ذات ﺳﯿﺎدة ،ﻓﻲ ﻋﺪة إﺟﺮاءات ﺗﺤﻜﯿﻢ اﻻﺳﺘﺜﻤﺎر أﻣﺎم اﻟﻤﺮﻛﺰ اﻟﺪوﻟﻲ ﻟﺘﺴﻮﯾﺔ اﻟﻤﻨﺎزﻋﺎت اﻟﻤﺘﻌﻠﻘﺔ ﺑﺎﻻﺳﺘﺜﻤﺎرات ) (ICSIDوأﻣﺎم ﻣﺆﺳﺴﺎت ﺗﺤﻜﯿﻢ أﺧﺮى. ﻀﺎ ھﻲ ﻋﻀﻮ ﻣﺤﻜﻤﺔ اﻟﺘﺤﻜﯿﻢ اﻟﺪوﻟﯿﺔ ﻟﻐﺮﻓﺔ اﻟﺘﺠﺎرة اﻟﺪوﻟﯿﺔ ) (ICCوھﻲ أﯾ ً ﻣﺴﺠﻠﺔ ﻓﻲ ﻗﺎﺋﻤﺔ اﻟﻤﺤﻜﻤﯿﻦ ﻟﺪى ﻟﺠﻨﺔ اﻟﺘﺤﻜﯿﻢ ﻟﻤﺮﻛﺰ اﻟﻘﺎھﺮة اﻹﻗﻠﯿﻤﻲ ﻟﻠﺘﺤﻜﯿﻢ اﻟﺘﺠﺎري اﻟﺪوﻟﻲ ) ، (CRCICAﻟﻤﺮﻛﺰ طﺸﻘﻨﺪ ﻟﻠﺘﺤﻜﯿﻢ اﻟﺪوﻟﻲ ،ﻟﻤﻨﻈﻤﺔ ﺗﻨﺴﯿﻖ ﻗﺎﻧﻮن اﻷﻋﻤﺎل ﻓﻲ أﻓﺮﯾﻘﯿﺎ ).(OHADA ﻗﺒﻞ اﻧﺸﺎء ﻣﻜﺘﺐ ﺑﻦ ﻣﻨﺼﻮر ﻟﻠﻤﺤﺎﻣﺎة ،اﺷﺘﻐﻠﺖ ﻛﻤﺤﺎﻣﯿﺔ ﺿﻤﻦ أﻛﺒﺮ ﻣﻜﺎﺗﺐ اﻟﻤﺤﺎﻣﺎة اﻟﻤﺘﺨﺼﺼﺔ ﻓﻲ اﻟﻘﺎﻧﻮن اﻟﺪوﻟﻲ ﻓﻲ ﺑﺎرﯾﺲ .ﻛﻤﺎ ﻛﺎﻧﺖ أﺳﺘﺎذة ﺑﺎﺣﺜﺔ ﻓﻲ ﺟﺎﻣﻌﺔ ﻧﺎﻧﺘﯿﺮ ﺑﺒﺎرﯾﺲ. أﺣﺠﺰت ﻋﻠﻰ اﻟﺪﻛﺘﻮراه ﻓﻲ اﻟﻘﺎﻧﻮن اﻟﺪوﻟﻲ اﻟﻌﺎم ،ﻣﻊ ﻣﺮﺗﺒﺔ اﻟﺸﺮف ﻓﻲ ﻋﺎم  ،2009ودﺑﻠﻮم اﻟﺪراﺳﺎت اﻟﻤﻌﻤﻘﺔ ﻓﻲ ﻗﺎﻧﻮن اﻟﻌﻼﻗﺎت اﻻﻗﺘﺼﺎدﯾﺔ اﻟﺪوﻟﯿﺔ واﻷوروﺑﯿﺔ ،ﻣﻊ ﻣﺮﺗﺒﺔ اﻟﺸﺮف ﻓﻲ ﻋﺎم  2000ﻣﻦ ﺟﺎﻣﻌﺔ ﻧﺎﻧﺘﯿﺮ ﺑﺒﺎرﯾﺲ .ﻓﻲ ﻋﺎم  ،2014ﺗﻢ ﻗﺒﻮﻟﮭﺎ ﻛﻤﺆھﻠﺔ ﻟﺸﻐﻞ ﻣﻨﺼﺐ أﺳﺘﺎذ ﻣﺴﺎﻋﺪ ﻣﻦ ﻗﺒﻞ اﻟﻤﺠﻠﺲ اﻟﻮطﻨﻲ اﻟﻔﺮﻧﺴﻲ ﻟﻠﺠﺎﻣﻌﺎت. اﻟﺪﻛﺘﻮرة ﺑﻦ ﻣﻨﺼﻮر ﺑﺎﺣﺜﺔ ﺿﻤﻦ اﻟﺴﺪﯾﻦ ) CEDINﻣﺮﻛﺰ اﻟﻘﺎﻧﻮن اﻟﺪوﻟﻲ ﺑﺠﺎﻣﻌﺔ ﻧﺎﻧﺘﯿﺮ ﻻ دﯾﻔﯿﻨﺲ ﺑﺎرﯾﺲ(  ،ﻛﻤﺎ ھﻲ ﻋﻀﻮ ﻓﻲ اﻟﺠﻤﻌﯿﺔ اﻟﻔﺮﻧﺴﯿﺔ ﻟﻠﻘﺎﻧﻮن اﻟﺪوﻟﻲ واﻟﻔﺮع اﻟﻔﺮﻧﺴﻲ ﻟﺮاﺑﻄﺔ اﻟﻘﺎﻧﻮن اﻟﺪوﻟﻲ. ﻧﺸﺮت أطﺮوﺣﺘﮭﺎ ﺣﻮل ﺗﻨﻔﯿﺬ اﻷﺣﻜﺎم اﻟﺼﺎدرة ﻋﻦ اﻟﻤﺤﺎﻛﻢ اﻟﺪوﻟﯿﺔ ﻓﻲ ﻋﺎم  ،2011وھﻲ ﺗﻨﺸﺮ ﺑﺎﻧﺘﻈﺎم ﻓﻲ اﻟﻘﺎﻧﻮن اﻟﺪوﻟﻲ اﻟﻌﺎم ،وﺗﻌﻄﻲ ﻣﺤﺎﺿﺮات ﺣﻮل ﻣﻮاﺿﯿﻊ ﻣﺨﺘﻠﻔﺔ ﻓﻲ اﻟﻘﺎﻧﻮن اﻟﺪوﻟﻲ اﻟﻌﺎم واﻟﺘﺤﻜﯿﻢ اﻟﺪوﻟﻲ. ﺗﺘﻘﻦ اﻟﻌﻤﻞ ﺑﺎﻟﻠﻐﺎت اﻟﺘﺎﻟﯿﺔ :اﻟﻔﺮﻧﺴﯿﺔ واﻹﻧﺠﻠﯿﺰﯾﺔ واﻟﻌﺮﺑﯿﺔ .ﯾﻤﻜﻨﮭﺎ اﻟﺘﺪوﯾﻦ واﻟﻤﺮاﻓﻌﺔ وﺻﯿﺎﻏﺔ اﻟﻘﺮارات واﻷﺣﻜﺎم ﺑﺄي ﻣﻦ ھﺬه اﻟﻠﻐﺎت .وھﻲ ﺗﻘﺮأ وﺗﻔﮭﻢ اﻟﻤﺴﺘﻨﺪات ﺑﺎﻟﻠﻐﺎت اﻻﺳﺒﺎﻧﯿﺔ واﻻﯾﻄﺎﻟﯿﺔ. ***** اﺧﺮ أﻋﻤﺎﻟﮭﺎ ﻛﻤﺤﺎﻣﯿﺔ وﻣﺤﻜﻢ •



ﻣﺸﺎورة ﺷﺮﻛﺔ أﻟﻤﺎﻧﯿﺔ ﻓﻲ ﻗﻀﯿﺔ ﺗﺤﻜﯿﻢ ﻟﺪى ﻏﺮﻓﺔ اﻟﺘﺠﺎرة اﻟﺪوﻟﯿﺔ  ICCﺑﺸﺄن إﻧﮭﺎء ﻏﯿﺮ ﻣﺸﺮوع ﻻﺗﻔﺎﻗﯿﺔ ﺗﻮزﯾﻊ.



•



ﻣﺸﺎورة ﺷﺮﻛﺔ ﻛﺎزاﺧﺴﺘﺎﻧﯿﺔ ﺑﺸﺄن إﻟﻐﺎء ﺣﻜﻢ ﻟﺪى اﻟﺘﺠﺎرة اﻟﺪوﻟﻲ ICC



•



ﻣﺸﺎورة ﺳﺎﺑﻘﺔ ﻟﻠﺠﺪل ﻟﺸﺮﻛﺔ ﻣﻘﺪوﻧﯿﺔ ﻓﻲ ﻧﺰاع ﺿﺪ ﺷﺮﻛﺔ ﺗﺮﻛﯿﺔ.



اﻟﺪﻛﺘﻮرة ﻋﻔﺎف ﺑﻦ ﻣﻨﺼﻮر ﻣﺤﺎﻣﯿﺔ  -راﺑﻄﺔ اﻟﻤﺤﺎﻣﯿﻦ ﻓﻲ ﺑﺎرﯾﺲ. •



دﻓﺎع دوﻟﺔ ﻣﻦ اﻟﺒﻠﻄﯿﻖ ﻓﻲ ﺗﺤﻜﯿﻢ  ICSIDﻗّﺪﻣﮫ ﺷﺨﺺ طﺒﯿﻌﻲ وﺑﻨﻚ ﯾﺘﻌﻠﻖ ﺑﻤﺴﺎﺋﻞ ﻣﺼﺮﻓﯿﺔ.



•



ﻣﺸﺎورة ﻟﺪوﻟﺔ ﻋﺮﺑﯿﺔ ﻓﻲ ﺗﺤﻜﯿﻢ  ICSIDﻗّﺪﻣﮫ ﺑﻨﻚ ﯾﺘﻌﻠﻖ ﺑﻤﺴﺎﺋﻞ ﻣﺼﺮﻓﯿﺔ.



•



ﻣﺸﺎورة ﻟﺸﺨﺺ طﺒﯿﻌﻲ ﻓﻲ ﺗﺤﻜﯿﻢ  ICCﺿﺪ  ٧أﺷﺨﺎص ﻓﻲ ﻧﺰاع ﯾﺘﻌﻠﻖ ﺑﻌﻘﺪ ﺧﺪﻣﺔ.



•



دﻓﺎع ﺷﺮﻛﺔ ﻛﻮﻧﻐﻮﻟﯿﺔ ﻓﻲ ﺗﺤﻜﯿﻢ ﺗﺠﺎري .OHADA



•



ﻣﺸﺎورة ﻟﺸﺮﻛﺔ ﻻﺗﻔﯿﺔ ﻓﻲ ﺗﺤﻜﯿﻢ أﻣﺎم ﻏﺮﻓﺔ اﻟﺘﺠﺎرة ﺳﺘﻮﻛﮭﻮﻟﻢ ) ،(SCCﯾﺘﻌﻠﻖ ﺑﺘﺤﺪﯾﺪ ﺳﻌﺮ ﺷﺮﻛﺔ ﺗﺄﻣﯿﻦ.



•



ﻣﺤﻜﻤﺔ وﺣﯿﺪة ﻓﻲ ﻗﻀﯿﺔ ﺗﺤﻜﯿﻢ ﻟﺪى ﻏﺮﻓﺔ اﻟﺘﺠﺎرة اﻟﺪوﻟﯿﺔ  ، ICCﺷﻤﻠﺖ طﺮًﻓﺎ ﻓﺮﻧﺴًﯿﺎ ﺿﺪ ﺷﺮﻛﺔ ﻣﻦ اﻟﺸﺮق اﻷوﺳﻂ.



•



ﻣﺸﺎورة دوﻟﺔ ﻋﺮﺑﯿﺔ ﻓﻲ ﺻﯿﺎﻏﺔ ﻧﻤﻮذج ﻣﻌﺎھﺪة اﻻﺳﺘﺜﻤﺎر اﻟﺜﻨﺎﺋﯿﺔ.



•



دﻓﺎع اﻟﺠﻤﮭﻮرﯾﺔ اﻟﻌﺮﺑﯿﺔ اﻟﻤﺼﺮﯾﺔ ﻓﻲ ﺗﺤﻜﯿﻢ  ICSIDﻗﺪﻣﺘﮫ ﺷﺮﻛﺔ أﻣﺮﯾﻜﯿﺔ ﻓﻲ ﻧﺰاع ﯾﺘﻌﻠﻖ ﺑﻤﺸﺮوع ﺳﯿﺎﺣﻲ.



•



دﻓﺎع اﻟﺠﻤﮭﻮرﯾﺔ اﻟﻌﺮﺑﯿﺔ اﻟﻤﺼﺮﯾﺔ ﻓﻲ ﺗﺤﻜﯿﻢ  ICSIDﻗﺪﻣﺘﮫ ﺷﺮﻛﺔ اﺳﺒﺎﻧﯿﺔ ﻓﻲ ﻧﺰاع ﯾﺘﻌﻠﻖ ﺑﻤﺸﺮوع ﻣﺤﻄﺔ ﺗﺴﯿﯿﻞ اﻟﻐﺎز.



•



دﻓﺎع اﻟﺠﻤﮭﻮرﯾﺔ اﻟﻔﺮﻧﺴﯿﺔ ﻓﻲ ﺗﺤﻜﯿﻢ  ICSIDﻗﺪﻣﮫ ﺷﺨﺺ طﺒﯿﻌﻲ ﻓﻲ ﻧﺰاع ﯾﺘﻌﻠﻖ ﺑﺤﻘﻮق اﻟﻤﻠﻜﯿﺔ اﻟﻔﻜﺮﯾﺔ.



•



ﻣﺸﺎورة اﻟﺠﻤﮭﻮرﯾﺔ اﻟﻌﺮاﻗﯿﺔ ﻓﻲ ﺗﺤﻜﯿﻢ  ICCﺿﺪ ﺟﻤﮭﻮرﯾﺔ ﺗﺮﻛﯿﺎ ﻓﻲ ﻧﺰاع ﯾﺘﻌﻠﻖ ﺑﺎﻟﻨﻔﻂ.



•



ﻣﺸﺎورة اﻻﺗﺤﺎد اﻟﺮوﺳﻲ ﻓﻲ ﺛﻼﺛﺔ اﺟﺮاءات ﺗﺤﻜﯿﻤﯿﺔ  UNCITRALﻣﻘﺪﻣﺔ ﻣﻦ طﺮف ﺷﺮﻛﺎت ﻣﺴﺎھﻤﺎت ﻓﻲ ﺷﺮﻛﺔ .Yukos Oil Company



•



ﻣﺸﺎورة اﻻﺗﺤﺎد اﻟﺮوﺳﻲ ﻓﻲ اﺛﻨﺎن اﺟﺮاءات ﺗﺤﻜﯿﻤﯿﺔ  UNCITRALﻣﻘﺪﻣﺔ ﻣﻦ طﺮف ﺷﺮﻛﺘﯿﻦ ﺗﺎﺑﻌﺘﯿﻦ ﺳﺎﺑﻘﺎ ﻟﺸﺮﻛﺔ .Yukos Oil Company



•



ﻣﺸﺎورة اﻟﻤﺆﺳﺴﺔ اﻟﻤﺎﻟﯿﺔ ﻟﻠﻔﺎﺗﯿﻜﺎن ﻋﻦ ﻣﺴﺎﺋﻞ ﺗﺘﻌﻠﻖ ﺑﺎﻟﺤﺼﺎﻧﺔ.



•



ﻣﺸﺎورة دوﻟﺔ اﻷرﺟﻨﺘﯿﻦ ﻓﻲ اﻹﺟﺮاءات اﻟﻤﺘﻌﻠﻘﺔ ﺑﺎﻟﻘﺮارات اﻟﻤﺆﻗﺘﺔ أﻣﺎم اﻟﻤﺤﻜﻤﺔ اﻟﺪوﻟﯿﺔ ﻟﻘﺎﻧﻮن اﻟﺒﺤﺎر و أﺛﺎر ﺗﻠﻚ اﻟﻘﺮارات.



اﻟﺘﺪرﯾﺲ اﻟﺠﺎﻣﻌﻲ اﻟﺪﻛﺘﻮرة ﻋﻔﺎف ﺑﻦ ﻣﻨﺼﻮر ﺗﻌﻄﻲ ﻣﺤﺎﺿﺮات ﻓﻲ اﻟﻤﻮاد اﻟﺘﺎﻟﯿﺔ: •



ﻣﻨﺬ  ،٢٠١٩اﻟﻘﺎﻧﻮن اﻟﺪوﻟﻲ اﻟﻌﺎم ﺑﺠﺎﻣﻌﺔ ﺑﺎرﯾﺲ دوﻓﯿﻦ؛



•



ﻣﻨﺬ  ،٢٠١٦ﻗﺎﻧﻮن اﻻﺳﺘﺜﻤﺎر ﻓﻲ اﻟﺪول اﻟﻨﺎﺷﺌﺔ ﺑﺠﺎﻣﻌﺔ ﺑﺎرﯾﺲ ١٣؛



•



ﻣﻨﺬ  ،٢٠١٦ﺗﻧﻔﯾذ أﺣﻛﺎم اﻟﺗﺣﻛﯾم اﻟدوﻟﻲ ﺑﺠﺎﻣﻌﺔ ﺑﺎرﯾس ﻧﺎﻧﺗﯾر؛



•



ﻓﻲ  ،٢٠١٦اﻟﻘﺎﻧﻮن اﻟﺪوﻟﻲ اﻟﻌﺎم ﺑﺠﺎﻣﻌﺔ ﺑﺎرﯾﺲ اﺑﺮي؛



•



ﻓﻲ  ،٢٠١٦ﻗﻮاﻧﯿﻦ اﻟﻨﺰاﻋﺎت اﻻﻗﺘﺼﺎدﯾﺔ اﻟﺪوﻟﯿﺔ ﺑﺠﺎﻣﻌﺔ ﺑﺎرﯾﺲ ١٣؛



ﻛﻤﺎ أﺷﺮﻓﺖ ﻋﻠﻰ أﻋﻤﺎل ﻣﻮﺟﮭﺔ ﻣﻦ ﺳﻨﺔ  ٢٠٠١اﻟﻰ ﺳﻨﺔ  ٢٠١٥ﻓﻲ اﻟﻘﺎﻧﻮن اﻟﺪوﻟﻲ اﻟﻌﺎم ،اﻟﻘﺎﻧﻮن اﻟﺪﺳﺘﻮري ،ﻗﻮاﻧﯿﻦ ﺣﻘﻮق اﻻﻧﺴﺎن واﻟﻘﺎﻧﻮن اﻷوروﺑﻲ.



اﻟﺪﻛﺘﻮرة ﻋﻔﺎف ﺑﻦ ﻣﻨﺼﻮر . راﺑﻄﺔ اﻟﻤﺤﺎﻣﯿﻦ ﻓﻲ ﺑﺎرﯾﺲ- ﻣﺤﺎﻣﯿﺔ  أﺑﺤﺎث وﻣﻘﺎﻻت ﻣﻨﺸﻮرة،ﻛﺘﺐ ﻧﺸﺮت اﻟﺪﻛﺘﻮرة ﻋﻔﺎف ﺑﻦ ﻣﻨﺼﻮر أطﺮوﺣﺘﮭﺎ ﺣﻮل ﺗﻨﻔﯿﺬ اﻷﺣﻜﺎم اﻟﺼﺎدرة ﻋﻦ اﻟﻤﺤﺎﻛﻢ اﻟﺪوﻟﯿﺔ ﻓﻲ ﻋﺎم  وﺗﻌﻄﻲ ﻣﺤﺎﺿﺮات ﺣﻮل ﻣﻮاﺿﯿﻊ ﻣﺨﺘﻠﻔﺔ ﻓﻲ، وھﻲ ﺗﻨﺸﺮ ﺑﺎﻧﺘﻈﺎم ﻓﻲ اﻟﻘﺎﻧﻮن اﻟﺪوﻟﻲ اﻟﻌﺎم،2011 .اﻟﻘﺎﻧﻮن اﻟﺪوﻟﻲ اﻟﻌﺎم واﻟﺘﺤﻜﯿﻢ اﻟﺪوﻟﻲ https://www.jusmundi.com وھﻲ اﻟﻤﻨﺴﻘﺔ ﻟﺼﻔﺤﺔ اﻟﺘﺤﻜﯿﻢ اﻻﺳﺘﺜﻤﺎري ﻓﻲ ﻗﺎﻋﺪة اﻟﺒﯿﺎﻧﺎت



.ﻋﻠﻰ ﺷﺒﻜﺔ اﻷﻧﺘﺮﻧﺖ • ﻻﺋﺤﺔ اﻟﻤﻨﺸﻮرات ﺑﺎﻟﻔﺮﻧﺴﯿﺔ واﻹﻧﻜﻠﯿﺰﯾﺔ • • • • • •



• • • • • • • • •



LA MISE EN ŒUVRE DES ARRETS ET DES SENTENCES DES JURIDICTIONS INTERNATIONALES, Larcier (2011). La convention de 1997 sur l’utilisation des fleuves à des fins autres que la navigation, in ACTUALITES SUR LE DROIT DES FLEUVES INTERNATIONAUX, Pedone (2010). Circumstances Precluding Wrongfulness in the ILC Articles on State Responsibility: Consent, in James Crawford, Alain Pellet and Simon Olleson (dir.), THE LAW OF INTERNATIONAL RESPONSIBILITY, Oxford University Press (2010). Procedural Developments at the International Court of Justice, The Law and Practice of International Courts and Tribunals, Volume 8 (2009) (avec Daniel Müller). L’arrêt de la C.I.J. du 12 juin 2005 dans l’affaire du différend frontalier Bénin/Niger, Annuaire africain de droit international, Volume 13 (2007). Le territoire communautaire comme élément constitutif de l’Union européenne in Myriam Benlolo-Carabot, Eglantine Cujo and Ulas Candas (dir.), UNION EUROPEENNE ET LE DROIT INTERNATIONAL, LIBER AMICORUM IN HONOUR OF PROFESSOR PATRICK DAILLIER, Pedone (2012). La participation des Etats arabes à l’élaboration du droit international social, in Jean-Marc Thouvenin (dir.), DROIT INTERNATIONAL SOCIAL, Bruylant (2013). Un processus inédit: l’arrêt pilote de la Cour européenne des droits de l’homme, in Laurence Sinopoli and Ismaël Omarjee (dir.), LES ACTIONS EN JUSTICE AU-DELA DE L’INTERET PERSONNEL, Dalloz (2014). Biographie du Professeur Pierre-Yves Ghebali in la Galerie des internationalistes de la Société française de droit international (2014) (http://www.sfdi.org/internationalistes/ghebali/). Commentaire de l’arrêt du Conseil d’Etat Navigator, in A. Pellet et A. Miron (dir.), LES GRANDS ARRETS DE LA JURISPRUDENCE FRANÇAISE DE DROIT INTERNATIONAL PUBLIC, Dalloz (2015). La reconnaissance et l’exécution des sentences arbitrales d’investissement, in Charles Leben (dir.), L’AVENIR DES TRAITES DE PROTECTION DES INVESTISSEMENTS, Pedone (2015). Biographie du Professeur Habib Slim in la Galerie des internationalistes de la Société française de droit international (2016) (http://www.sfdi.org/internationalistes/slim/). Reconnaissance : Ils en ont une énorme envie!, in DICTIONNAIRE DES IDEES REÇUES EN DROIT INTERNATIONAL, Pedone (2017). Commentaire des Articles 67, 68, 69 and de la Convention de Washington, en cours. Coordinatrice de la section relative à l’arbitrage d’investissement de la base de



اﻟﺪﻛﺘﻮرة ﻋﻔﺎف ﺑﻦ ﻣﻨﺼﻮر . راﺑﻄﺔ اﻟﻤﺤﺎﻣﯿﻦ ﻓﻲ ﺑﺎرﯾﺲ- ﻣﺤﺎﻣﯿﺔ données en ligne Jus Mundi (https://www.jusmundi.com).



• ﻣﺤﺎﺿﺮات • • • • • • • • • • •



La convention de 1997 sur l’utilisation des fleuves à des fins autres que la navigation, Ambassade de la Roumanie à Paris (2008). Being an International Arbitration Lawyer, Université Paris Ouest Nanterre La Défense (2016). Convergences vers un modèle commun des règlements d’arbitrage, Université Paris Ouest Nanterre La Défense (2017). Implementation and Enforcement of Investment Arbitral Awards, XIII Winter Courses of the CEDIN, Belo Horizonte, Brazil (2017). Problèmes d’exécution des sentences et décisions internationales relatives aux différends territoriaux en Afrique, Colloque organisé par l’Union Africaine et l’Institut Afrique Monde, Paris (2017). Proving your claim in international arbitration, 6th ICC MENA Conference, Dubaï, 8 May 2018. Exécution et recours contre les sentences arbitrales dans le monde arabe, ICC YAF Conférence, Beyrouth, 20 September 2018. Les différends frontaliers maritimes dans les pays arabes d’Afrique, Colloque organisé par l’Institut Afrique Monde, 12 October 2018. Réforme du mécanisme de règlement des différends entre investisseurs et Etats, Madrid, 19 November 2018. The Role of Counsel in International Arbitration Proceedings, CIARB Conference on The Effectiveness of Commercial Arbitration in Ukraine: A Practical Insight on Institutional and Ad Hoc Arbitral Proceedings, 16 May 2019, Kyiv, Ukraine. Moderator – Panel on Recent Issues in International Arbitration in the Maghreb - ICC Conference : Journée Maghrébine de l’arbitrage international, 14 June 2019, Tunis, Tunisia.
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le royal mansour 

fond sublime d'Atlas aux sommets enneigés. Le spa, signé Gilles &. Boissier, a tout ce que l'on peut souhaiter, depuis une salle de gym dernier cri jusqu'à une ...










 








le ftour - Royal Mansour 

CafÃ©, thÃ©, thÃ© Ã  la menthe, infusion ou chocolat maison. Coffee, tea, mint tea, infusion or home made chocolate. Les produits laitiers / Dairy products. Yaourt nature ou aux fruits, raÃ¯b nature ou sucrÃ©. Plain or fruit yogurt, plain or sweet ra










 








BIG BEN 

VOC DRUM. H.F. COMP. 17. VOC BASS. BETA 58. 18. VOC GTR 1. BETA 58. 19. VOC GTR 2. BETA 58. 20. LEAD. H.F BETA 58. COMP. 21. LEAD SPARE.










 








COLLEGE EL MANSOUR EDDAHBI, SIS 

23 juil. 2017 - DADA. ABDELFATTAH. 2680. P335363. Salle 4. Infirmier polyvalent. IP79. DAHAMOU. IKRAM. 33030. PA159513. Salle 4. Infirmier polyvalent.










 








Kaïs Ben Sedrine 

Institut Supérieur des Beaux Arts de Tunis. Résumé. Avec un double profil mixant marketing et nouvelles technologies, je conçois des stratégies ... Nana, Tena), Orange Côte d'ivoire, Rotary club, Akzonobel Tunisie, Radio IFM Tunisie,.










 








Abdelhafidh Ben souda 

électriques dont le spectre est compris entre des limites ... les filtres pour lesquels le quadripôle n'est constitué que de composants. Définition : un filtre est un ...










 








Ben passport pdf.pdf 

Sex/Sexe (5) Place of birth/Lieu do nalbsance (8). M WHITBY. Dato of issue/Date de mullvand Authority/Autorit (8). 28 MARMARS 17 HMPO. Dalo of expiry ale ...










 








schedule - Ben Ainslie 

MON 29 MAY. LOUIS VUITTON AMERICA'S CUP. QUALIFIERS. ROUND ROBIN 1. 2:00PMâ€“3:30PM. RACE 13 - GBR vs FRANCE. RACE 14 - SWEDEN vs NZ.










 








Mourad BEN HASSINE 

Assisted the Manager in team management (Performance interview, restructuring, ... Tracked and diagnosed breakdowns, maintained a reliability follow-up ...










 








Ben Harper - Walk away 

And it's so hard to do and so easy to say. But sometimes ... You put the good times into my fun. And it's so ... We've tried the goodbye so many days. We walk in ...










 








BEN HARPER - Walk Away 

Feb 11, 2008 - RECHERCHER D'AUTRES TABS. Niko's Art'Site. (Guitar/bass tabs et other arts) http://nikoxyd.free.fr ... Version imprimable (.pdf) : CLIQUEZ-ICI.










 








Ben Hudson- GE 132 

June. July. A ugust. S eptem ber. O cto ber. N ovem be r. D ecem be r. Month u m e. (c u b ic m e ... f (c u b ic m e te rs. ) Speke Runoff Volume. Bujuku Runoff Volume Upper Kitandara Runoff Volume .... due to gravity, f is a form factor related to 










 








Abdelhafidh Ben souda - MAFIADOC.COM 

En notation complexe la transmittance c.à.d. négative et par suite. (°) ... L'équation différentielle qui régit le circuit d'un filtre passe bas actif : - La construction de ...










 








El Hadji Mansour NDIR Etudes et Diplômes 

*Conseiller juridique à Investissement Caesars Afrique Sarl (Entreprise Canadienne ... Analyste Fiscal au service fiscalité de la Société Nationale d'électricité du ...










 








Mansour ZOBERI , nouveau président de l'AFMD 

24 sept. 2015 - Après un parcours sur le terrain dans les quartiers (Vénissieux, Vaulx-en-Velin et en Bourgogne) et en tant que médiateur auprès des pouvoirs ...










 








Tweaking Even-Mansour Ciphers - Yannick Seurin's 

Aug 17, 2015 - secure up to âˆ¼ 2n/2 queries. â€¢ related construction XEX [Rog04] uses Ek(t) instead of hk (t). (used e.g. in the XTS disk encryption mode).










 








BEN FUTORIANSKY RICHMOND HILL, ONT. 

11 nov. 2015 - Page 1. BEN FUTORIANSKY. RICHMOND HILL, ONT.










 








il était une fois - Royal Mansour 

24 déc. 2017 - Maître Lévrier est connu pour sa rapidité. Il traverse à toute allure la vallée ... SAINT SYLVESTRE. 31 décembre 2017. Dans l'emblématique Patio Bleu du Royal Mansour, les groupes musicaux «Inspiration» et « Brown Sugar » et d'autres s










 








ben les plus belles pdf 

Are you looking for ben les plus belles PDF?. If you are areader who likes to download ben les plus belles Pdf to any kind of device,whether its your laptop, ...










 








The Genome Jigsaw - Ben PLUS 

Read depth 1 2 3. 4. 3 2 1 gap width reference. SNP. Variant possible sequence error. Gigsaw created by Dr David Martin, University of Dundee, Scotland ...










 








Mag North_n°7_V1 - Ben MONTAGUT 

Nos ingénieurs se mouillent ..... Jeux Olympiques 2016, les ingénieurs et .... Pour lui, il n'y a pas de secret, c'est sur le terrain – maritime en l'occurrence – qu'il.










 








Ben Bernanke 1929-2008 - Vernimmen.net 

1 déc. 2008 - politiques volontaristes, mais dans le cadre de la crise en réponse aux ... crise ? Ben Bernanke met en lumière des problèmes d'ajustements ...
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